



PRESS RELEASE 2025

RADIO TITANIC INTERNATIONAL RETURNS FOR A ONE-OFF EVENT

The never-ending story finally comes to an end:

"Germany's longest serving Free Radio Station" RADIO TITANIC INTERNATIONAL, welches vor 25 Jahren letztmalig den Äther mit seinen Free Radio Programmen verseucht hatte, ist für Euch auf der Kurzwelle zurück, mit der einmaligen Gelegenheit, die Station erneut bzw. erstmalig zu hören.

Der Dank gilt dem hervorragenden Service von den Machern von Shortwave Gold bzw. shortwaveradio.de, welche uns die Möglichkeit gegeben haben, über deren Sendeanlagen dieses einmalige Comeback von RTI zu feiern!

Die Station war von 1975-2000 auf diversen Piratenradio Frequenzen aktiv - der eine oder andere Oldtimer der Hörerschaft mag sich vielleicht noch erinnern - und feiert nun exakt 50 Jahre nach dem Sendestart im August 1975 im gleichen Monat sein einmaliges Comeback auf der Kurzwelle.

In den ersten 25 Jahren seines Bestehens war RTI mit eigenen und auch über befreundete Relay-Stationen mehr als 250 mal auf Sendung und hat in dieser Zeit mehr als 1500 gedruckte QSL-Karten verschickt.

Es wird neben einem aktuellen Programmteil einen Rückblick auf die Stationsgeschichte von RTI geben, dazu diverse Mitschnitte von fast allen DJs, die damals auf dem Sendeschiff TITANIC angeheuert hatten.

Die Programm-Blöcke werden unter anderem in Deutsch, Englisch, Schwedisch und auch Spanisch sein, moderiert von allen DJs, die in den Jahren vor Millennium Ansagen und Programme beigesteuert hatten. Wir danken hiermit ausdrücklich allen Freunden und vielen Helfern, ohne Euren Enthusiasmus hätte dieses Projekt schon nie 25 Jahre überlebt!

Der Stationsgründer Mark Brown freut sich über jede Zuschrift.

Es gibt dafür nur eine einmalige und nur diese Kontaktmöglichkeit per e-mail:

RadioTitanic@aol.com. Diese Anschrift wird zu Jahresende 2025 wieder geschlossen.

Wir bitten um Beachtung:

Alle anderen in den diversen Sendeblocken genannten Post- und E-Mail-Adressen sind seit mehr als 25 Jahren **ungültig!** Es wird auch keine gedruckten QSL-Karten mehr geben!

Aber natürlich wird es für korrekte, ausführliche mindestens 15-minütige Empfangsberichte eine Empfangsbestätigung (eQSL) geben. Auch Empfangsbeobachtungen über SDR-Weltempfänger sind willkommen. Bitte schreibt uns jedoch keine "Mann singt - Sprache - Frau singt - Sprache Berichte", damit können wir leider nichts anfangen und diese Berichte werden auch nicht beantwortet. Details sind gefragt, je Bericht gern auch kurze Audio/Video-Mitschnitte von maximal 3MB Größe bzw. 2 Minuten Länge. Mehr kann unser Server leider nicht verarbeiten! Bitte komprimiert die Dateien.

Bitte beachtet ebenso, die Beantwortung der Post wird urlaubsbedingt erst im Spätherbst bzw. Winter 2025 erfolgen. Wir bitten die Hörerschaft daher inständig, Geduld zu bewahren und nicht nach einigen Tagen bzw. Wochen Beschwerden einzureichen. Es ist sinnlos!

Allgemeine Kritik zu den Sendungen ist natürlich sehr willkommen bzw. erwünscht.

Wir wünschen allen alten und neuen Zuhörern einen störungsfreien Empfang, gute Unterhaltung und viel Spass bei Zuhören.

Yours truly MARK BROWN for RTI

Der Sendeplan über die Sendeanlagen von shortwaveradio.de lautet wie folgt:

2025-08-23 – Saturday
07.00-11.00 UTC - 4 Hours
6160 kHz

2025-08-23 – Saturday
18.00-00.00 UTC - 6 Hours
3975 + 6160 kHz parallel

2025-08-24 – Sunday
14.00-19.00 UTC - 5 Hours
6160 kHz





PRESS RELEASE 2025

RADIO TITANIC INTERNATIONAL RETURNS FOR A ONE-OFF EVENT

The never-ending story finally comes to an end:

"Germany's longest-serving free radio station," RADIO TITANIC INTERNATIONAL, which last contaminated the airwaves with its free radio programs 25 years ago, is back on shortwave for you, offering you the unique opportunity to hear the station again, or rather for the first time.

Thanks to the outstanding service provided by the makers of Shortwave Gold and shortwaveradio.de, who gave us the opportunity to celebrate this unique comeback of RTI via their transmitters!

The station was active on various pirate radio frequencies from 1975 to 2000 – some old-timers may still remember this – and is now celebrating its unique comeback on shortwave exactly 50 years after its broadcasting launch in August 1975. In the first 25 years of its existence, RTI broadcast more than 250 times with its own transmitters and those of its friends, and sent out more than 1,500 printed QSL cards during that time.

In addition to a current programme segment, there will be a retrospective of RTI's station history, as well as various recordings from almost all of the DJs who were hired on the broadcasting ship TITANIC at the time.

The program blocks will be in German, English, Swedish, and Spanish, among others, hosted by all the DJs who contributed announcements and programmes in the years before the millennium. We would like to express our sincere gratitude to all our friends and many helpers; without your enthusiasm, this project would never have survived 25 years!

Station founder Mark Brown welcomes every response.

There is only one contact option, and only this one, via email:

RadioTitanic@aol.com. This address will be closed at the end of 2025.

Please note:

All other postal and email addresses listed in the various broadcast blocks have been **invalid** for more than 25 years! Printed QSL cards will also no longer be available!

But of course, an eQSL will be issued for accurate, detailed reception reports of at least 15 minutes. Reception observations via SDR world receivers are also welcome. However, please do not send us "Man sings - speech - woman sings - speech reports." Unfortunately, we cannot do anything with that, and these reports will not be responded to. Details are requested, including short audio/video recordings of up to 3MB in size or 2 minutes per report. Unfortunately, our server cannot handle more than that! Please compress the files.

Please also note that due to vacation, we will not respond to emails until late fall or winter 2025. We therefore sincerely ask listeners to be patient and not to file complaints after a few days or weeks. It's pointless!

General criticism of the programs is, of course, very welcome and encouraged.

We wish all old and new listeners uninterrupted reception, good entertainment, and lots of fun listening.

Yours truly, MARK BROWN for RTI

The broadcast schedule for the shortwaveradio.de transmitters is as follows:

2025-08-23 – Saturday
07.00-11.00 UTC - 4 Hours
6160 kHz

2025-08-23 – Saturday
18.00-00.00 UTC - 6 Hours
3975 + 6160 kHz parallel

2025-08-24 – Sunday
14.00-19.00 UTC - 5 Hours
6160 kHz

